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 Deltagere:  
Bjarne Dahlmann, Louis Lindholm, Lars Schau, Carsten Nicolaysen, Bente Hedemann, Charlotte Ger-
des, Hassan Jama og Henriette Korf Graversen 
 
Afbud: Karina Baastrup og Jacob Busk Hansen 
 
Sekretær: Pia Lindegaard Nielsen. 
 

Dagsordens punkter Drøftelse og beslutninger 

 
1. Opfølgning på sidste møde.  

 
Bilag 1: Referat 

 

 
d. 23. august - Indvielsen af Hellestedet: Det var en rigtig fin 
dag med god stemning. 
 
Spørgsmål: Hvad mangler for, at vi er i mål med etableringen 
af Hellestedet? 
 
Vægmaleri: Ejer af mur er blevet kontakt ift. om det er en mu-
lighed? - Det er det ikke. 
 
Beplantning og afskærmning: Der foreligger en ingen skriftlige 
afgørelser på spørgsmål vedrørende beplantning og afskærm-
ning. Pia har sendt en ansøgning afsted. - Svar afventes fort-
sat. 
Følgende forslag/spørgsmål er blevet fremsat i ansøgningen: 
 

- Der stilles et (plexi-)glas hegn op foran busken op mod 
P-pladsen evt. også op mod Vester Voldgade. Således 
skabes der mere læ. 

 

- Kan den eksisterende busk få lov til at gro højere? Og i 
så fald - hvor højt må den blive? Således skærmes 
brugerne lidt mere 

 
- Kan der gives tilladelse til at plante to til tre små træer i 

busken? F.eks. Almindelig Benved, som kan blive mel-
lem 2 og 3 meter højt. (Træet står med flotte mørke-
grønne elliptiske blade i løbet af sommeren, mens de i 
løbet af efteråret overgår til smukke kobberrøde farver) 

 

- Må der stilles plantekasser op? 
 
d. 7. september - 7000 fællesskaber var en succes. 26 for-
skellige foreninger mødte op. God dag med god stemning. 
Ildsjæleprisen blev uddelt til Veteranhjem Trekantsområdet. 
Ønske om flere besøgende – ide at holde det på Rådhusplad-
sen næste år. 
        
 
d. 9-10 september - March mod Ensomhed fint arrangement 
både torsdag og fredag – ros til Stoppestedet for bus-initiativ, 
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så alle kunne gå med og komme hjem, når benene ikke kunne 
gå længere. 
Natten til d. 18. september brændte Hellestedet  
Årsag: Containerbrænd. Containeren er blevet trukket ind i 
Hellested. Politiet efterforsker sagen. 
 
 
Løsningsforslag:  

-  Midtersektion mest skadet den køres på smedjeværk-
sted. De to andre moduler kan repareres på stedet. 
Toiletter fungerer. 

 

- Midlertidig løsning: Container, der placeres overfor 
Hellested. Den kan sættes op i næste uge.  

 
Løsningsforslagene bliver præsenteret for Social- og Beskæfti-
gelsesudvalget i morgen d. 23. september. Handling iværksæt-
tes umiddelbart efter, såfremt udvalget godkender forslag. 
 
Tilføjelse til referatet – SOB godkendte løsningsforslag d. 23. 
september. Containeren blev sat op d. 24. september 
 
 
Bemærkning vedr. reetablering af Hellestedet: Et enigt udsatte-
råd mener, at det er vigtigt holder at holde fast i, at Hellestedet 
forbliver som tanken var;  en bænk med overdække.  
Udsatterådet opfordrer til, at der ikke føres valgkamp på Helle-
stedet 
 
 
Ideer til forebyggelse af ny brandhændelse:  

- Overvågning med det formål at skabe tryghed og sik-
kerhed for brugerne. Overvågningsmuligheden bør 
undersøges. Hvis det besluttes, har Udsatterådet en 
opgave ift. formidling formålet med overvågningen til 
brugere af stedet. Vigtigt, at vi har en fælles/ens kom-
munikation med fokus på tryghed. 

- Sprinkler anlæg 
- Fastlåse container 

 
 
Spørgsmål fra bruger: Kan Hellestedet låses af om natten?  
- Det er en ide, som tages med. 
 
 

 
2. Godkendelse af dagsorden 

 

 
Godkendt  

 
3. Housing First som tilgang  

 

 
Oplæg v. Henriette 
 



    Udsatterådet                                                                               

    FREDERICIA    

  K O M M U N E   

                                           Referat          

 

Mødetidspunkt:  

kl. 16.00 – 18.00 

Mødedato:  

22.09.2021 

Mødested: Frivilligcenteret 

 

 

  

Udsatterådsmøde 

 X  

- Intro v. Henriette. 
 
- Drøftelse: Hvad gør udsatte-

rådet her fra ift. implemente-
ring af tilgang? 

 
 

Housing First som tilgang – et mindset. Det er ikke en specifik 
indsats. 
Målgruppe: hjemløshed – og i risiko for.  
 
Centralt for tilgangen: Borger tilbydes bolig fra start - samtidig 
med indsats iværksættes. 
Housing First er altså en tilgang, der går væk fra trappetrins-
model, hvor man gør borgeren klar til bolig - borgeren starter i 
bolig. 
 
Det er en tilgang, der tager udgangspunkt i borgerens mål og 
motivation 
 
Pointe: Borgeren har de udfordringer, som borgeren har – og 
det skal ikke være en hindring for indsats.  
 
Vi skal alle arbejde ud fra Housing First tilgangen - og vi skal 
gøre det sammen. 
 
Det er Henriettes håb, at det kan blive en overordnet strategi i 
kommunen med politisk opbakning. 
 
Tilgang gør brug af anvisningsretten til alm. bolig. Forskning 
viser, at hvis vi samler borgere med de samme problemer 
samme sted, bliver de ofte forstærket. 
 
Metode:  
 
CTI 

- Tidsbegrænset støtte 
- Mindre intensivt 
- CTI er en evidensbaseret case-management-

metode 
- CTI er udviklet til borgere, der efter et institutions-

ophold befinder sig i en kritisk overgang og skal 
etablere sig i egen bolig 
 

ICM 
- Ubegrænset støtte 
- Middelintensiv støtte 
- Typisk bostøtte og bostøtte koordinerer behov 

 
ACT 

- Særlig høj kompleksitet 
- Behov for massiv støtte 
- Tæt koordinering 
- Længerevarende støtte 

 
Erfaring fra Odense Kommune:  

• 80% beholder deres bolig – målt på en 8 års periode 
• Markant fald i fogedudsættelser 
• Boliger er ml. 50-80 km2 og mellem 250+-4500 kr. 
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• Anvises ml 170-190 boliger om året, heraf er ca. 10 % 
er ungdomsboliger 

•  5 år efter boligplacering er der en mindre årlig udgift 
pr. borger på ca. 75.000 for samfundet 

 
 
Henviser til rapporter: 
Udbredelse af Housing First – beskrivelse af indsatsen: 
https://socialstyrelsen.dk/udgivelser/udbredelse-af-housing-
first-beskrivelse-af-indsatsen 
 
Udbredelse af Housing First – beskrivelse af målgruppen: 
https://socialstyrelsen.dk/udgivelser/udbredelse-af-housing-
first-beskrivelse-af-malgruppen 
 
Pointer fra drøftelse 
 
Fokus: 
 
Hvordan vi kan arbejde sammen om støttebehov? 
 
Hvad er det for nogle barriere i vores kommunale system, der 
gør handling svær? Eksempelvis: 
 

- OBS: Midlertidigheden i inklusionsboligerne udfor-
drer tilgangen.  
 

- Vi har ikke boligerne. Det er en udfordring for til-
gangen.  
 

 
Oplysning: I Odense har man en pulje til at dække omkostnin-
ger ved evt. reparation af lejlighed. 
 
Bemærkning: Vigtigt at understrege udsatheden, så vi ikke skal 
ud at anvise boliger til dem, der godt selv kan. 
 
 
Bemærkning vedr. opsøgende arbejde: Socialsygeplejersen fra 
sygehuset kan være en del af det opsøgende. 
 
Forslag: Tilgang arbejdes ind i vores Strategi for Udsathed.  
 
Beslutning: Udsatterådet vil agere vagthunde for, at der holder 
fast i den fælles tilgang 
 
 

 
4. Rapport vedr. ”Udsatte borgere i 

hjemløshed” og Rådet for socialt 
udsattes anbefalinger (herunder 
Houising First).  

 
Spørgsmål til plejeboligtur? 
Byrådet har været på plejeboligtur. Her besøgte de bl.a. Hor-
sens, hvor de hørte om en plejebolig til byens udsatte ældre 
borgere på ”sidste trin i livet”.  

https://socialstyrelsen.dk/udgivelser/udbredelse-af-housing-first-beskrivelse-af-indsatsen
https://socialstyrelsen.dk/udgivelser/udbredelse-af-housing-first-beskrivelse-af-indsatsen


    Udsatterådet                                                                               

    FREDERICIA    

  K O M M U N E   

                                           Referat          

 

Mødetidspunkt:  

kl. 16.00 – 18.00 

Mødedato:  

22.09.2021 

Mødested: Frivilligcenteret 

 

 

  

Udsatterådsmøde 

 X  

 
- Er der punkter som Udsatte-

rådet vil gå videre med? 
 

 
      Bilag 2: Brev 
      Bilag 3: Rapport  
      Bilag 4: Anbefalinger 

  

 
Her er én medarbejder ansat. Borgere bor der på lejebasis. 
Tilgang: skadesreduktion.  
 
Bemærkning: Udsatte team og Udsatterådet vil med fordel 
kunne inddrages i boligprocessen. 
 
 
Rapport vedr. ”Udsatte borgere i hjemløshed” og Rådet 
for socialt udsattes anbefalinger 
 
Rapporten er yderst relevant. Underbygger et af Udsatterådets 
opmærksomhedspunkter, da det er en gruppe der fylder – 
også i vores økonomi. 
 
Udsatterådet vil appellere til en samlet strategi for området 
 
Beslutning:  
Punkt til næste møde: 

- Udsatterådet tanker/input til en strategi ift. arbejdet 
med Housing First og udfordring ift. udsatte ældre. 

 

 
5. Udsatteugen (uge 41) v. Bjarne 

 
d. 11. okt. kl. 16.00-17.30: Sup-
peevent og lystænding  
 
– evt. efterfølgende fest i Pakhu-
set for socialt udsatte 
 

 
Suppeevent og lystænding d. 11. okt. fra kl. 16-17.30 
Hele udsatterådet opfordres til at deltage (husk jakke). Inviterer 
borgere til en snak om, hvad udsatterådet er. 
 
Aftaler 
Suppe: Bjarne 
Pavilloner: Louis  
 
Efterfølgende fest:  
Bjarne beder om indspark ift. sted - Tøjhuset? 
 
Hvad skal arrangementet kaldes for at ramme målgruppen 
uden at udstille dem? ”Fest for væresteder - en være-fest” 
 
d. 12. oktober arrangement i varmestuen, hvor vaskehuset 
indvies 
 
d. 13. oktober konfirmandarrangement i Trinitatis Kirke 
 
d. 14. oktober koncert i Lyng kirke  
 

 
6. Planlægge valgmøde v. Bjarne 

 
 

 
Skal vi som udsatteråd invitere til et valgmøde, hvor Udsatte-
rådet kommer med oplæg til dagsordenen? 
 
Valgmøde målrettet: udsatte borgere og borgere med interesse 
i udsatte målgruppen. 
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Beslutning: 
Louis og Bjarne planlægger arrangement. 
Lars: Stoppestedet kan lægge lokale til. Understøtter arrange-
mentet praktisk 
 
Pia: Understøtter ift. kommunikation - sende invitation videre 
mm. 
 
Til orientering: Kirkens Korshær holder søndags snak med 
politikere  
 

 
7. Aktivitetsplan 2022 v. Louis 

 
- Herunder drøftelse af oplæg til tur 

med Social- og Beskæftigelses-
udvalg 

 

 
Beslutning: Turen med Social- og Beskæftigelsesudvalget 
udskydes til foråret 2022. Planlægningen af tur udskydes også. 
 

- Revideret aktivitetsplan er vedhæftet referatet 

 
8. Et nyt udsatteråd 

 
I forbindelse med kommunalval-
get skal udsatterådet konstitueres 
på ny. 
 

- Hvad vil det nuværende råd an-
befale det nye? 
 

 
Orienteringspunkt: 
Politiskudvalg udpeger en formand for Udsatterådet, som sam-
ler et nyt udsatteråd. 
 
I den forbindelse opfordrer Bjarne til, at rådets medlemmer gør 
sig nogle tanker ift. 

- Om man ønsker at blive siddende i rådet? 
- Er der nogle nye aktører, der skal med i rådet? 

 
Det nuværende råd er fungerende indtil et nyt har konstitueret 
sig. 
 
Rådets målgruppe: De mest udsatte borgere 
 

 
9. Høring vedr. §18-midler  

 
Udsatterådet modtog materiale d. 
20.9.21 
 
Udsatterådets høringssvar vil bli-
ve sendt til §18-komiteen. 
 
Høringsdeadline: 24.9.21 
 
Læs mere: Midler søger frivillige 
organisationer | Nyheder | frede-
ricia.dk 

 
Udsatterådet kvitterer for at blive inddraget. De tager det til-

sendte materiale vedr. §18-ansøgninger som en orientering. 

Udsatterådet opfordrer til, at komiteen lægger ét fokus for ud-

delingen. Det kunne eksempelvis være at prioritere fællesska-

ber i alle aldre.   

Udsatterådet hæfter sig ved, at der igen i år er ansøgt for langt 

flere penge, end der er i puljen. Derfor lyder opfordringen fra 

Udsatterådet også, at puljen tilføres flere midler. 

 
Louis har skrevet et høringssvar pr. mail. Det indsættes i hø-
ringssvaret, men hvor det fremgår, at Louis er afsender. 
 
  

  

https://www.fredericia.dk/nyheder/midler-soeger-frivillige-organisationer
https://www.fredericia.dk/nyheder/midler-soeger-frivillige-organisationer
https://www.fredericia.dk/nyheder/midler-soeger-frivillige-organisationer
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10. Nyt fra forvaltningen  
  
Herunder:  
 
- Udvalgsager med relevans 

for Udsatterådet 
 

- Hellestedet. Opfølgning 
 

- Opfølgning på spørgsmål 
vedr. Udsatterådets konto og 
rammer herfor 

 

Merforbrug i Social og Beskæftigelsesudvalget  
Social og Beskæftigelsesudvalget har bedt forvaltningen om at 
komme med besparelsesforslag: 

 
- CSV: kontakt halveres. Det er beskæftigelsestil-

buddet, der tages hjem  
 
- Midlertidige botilbud: Det skærpes at man max kan 

bo på et midlertidigt botilbud i tre år 
 
- Tilbud på Kaalundsvej lukkes (her bor en borger). 
 
- Borgere skal hurtigere ud af forsorgshjem. Det un-

dersøges, om vi kan nøjes med at give dem et? 
 

 
Social- og Beskæftigelsesudvalget tiltrådte ovenstående for-
slag. (Læs sagsfremstillingerne på: 
https://www.fredericia.dk/dagsorden/social-
beskaeftigelsesudvalget-23-08-2021)  
 
Der skal desuden findes 5-600.000 kr. på misbrugsområdet. 
Forvaltningen fremstiller tre forskellige scenarier på næste 
udvalgsmøde på hvilken baggrund Social- og Beskæftigelses-
udvalget skal træffe afgørelse.  
 

 
 

Etabling af strategisk handlingsnetværk er igangsat 

Formål: Strategisk samarbejde om de mest udsatte – (i risiko 

for) hjemløshed 

Netværket skal fungere som en paraply, der kan mobilisere til 

handlinger på tværs alt efter behov. Netværket skal agere som 

et ”vi”, der har et fælles ansvar for udsatte borgere. Handlingen 

skal ske hurtigt og ud fra princippet om mindst mulig indgriben.  

Møde kadence: kvartal vis. 
  
Status på etablering: 
- Vi er i gang med at udarbejde et kommissorium. 
 
Udsatterådets økonomi 
 
Udsatterådet råder over 61.000kr. Det er midler, der skal un-
derstøtte rådets arbejde. 
Den eneste udgift der har været, er leje af pølsevognen i for-

bindelse med indvielsen af Hellestedet d. 23.8.21. Dvs. der er 

56.200 kr. tilbage på kontoen.  
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11. Evt. 

 
Høring: beskæftigelsesplan 

 
 
 
Aftale: Formandskabet sender høringssvar.  
 
Udsatterådets høringssvar på Beskæftigelsesplanen 2022.  

”Udsatterådet finder det positivt:  

 Der er udarbejdet en treårig strategi for forbedringen af 

Jobcenteret.  

o Indsatsen bygger på den enkelte borgers håb 

og drømme og troen på, at kunne bidrage til 

fællesskabet. 

 Der er mange gode initiativer til forbedringer på en 

række områder. 

o Vigtigt, at virksomhederne finder fordele ved at 

bruge Jobcenteret i forhold til rekruttering. 

 Der er øget fokus på målrettet opkvalificering til job i 

brancher, der efterspørger arbejdskraft. 

 Der arbejdes med troen på at borgeren lykkes i at 

komme ud på arbejdsmarkedet.  

o Herunder fokus på kultur.   

 Udsatterådet er enig i vigtigheden i at vi får løst opga-

ven!  

o Det har store omkostninger at stå udenfor ar-

bejdsmarkedet.  

 Der er etableret et yderligere samarbejde med virk-

somheder, som har fokus på CSR. 

o Særlig vigtigt med en sammenhængende ind-

sats for de mest udsatte borgere, med kom-

plekse problemstillinger så som funktionsned-

sættelser. 

 
Udsatterådet savner:  

 Uddybende og konkret plan for, hvordan tiltagene skal 

føres ud i livet 

o Er lavet for hvert område, men ikke sendt med 
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ud i høringen.   

 At de frivillige tænkes ind – det at være frivillig kan 

hjælpe borgeren videre.  

o Kan frivillighed være en mellemvej til arbejds-

markedet?  

o Der er mange organisationer i Fredericia.  

 

Områder hvor udsatterådet fremadrettet kan tænkes med som 

sparringpartner: 

 Social Økonomiske virksomheder.  

 Fokus på samarbejde/partnerskaber fremfor flere pro-

jekter.  

 Ministermål med at få flere handicappede i beskæfti-

gelse – kræver uddybning af målgruppen, for at kunne 

måle på effekten. Fx kunne man måle på flere førtids-

pensionister og flere flexjobbere i beskæftigelse.   

 Udsatterådet ønsker at bakke op om Beskæftigelses-

planen. 

o Står til rådighed ift. at lave oplæg om vigtighe-

den i at udsatte borgere kommer i beskæfti-

gelse - hvorfor det har så stor en betydning – 

potentialet og den langvarige effekt”. 

 

 


